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PREDMET: Vijećničko pitanje, odgovor, daje se 

 

  
 Vijećnica Gradskog vijeća Grada Labina Tanja Pejić (KLGB nositelj: Silvano Vlačić) je na 
14. sjednici Gradskog vijeća Grada Labina održanoj 26. lipnja 2018. godine postavila vijećničko 
pitanje: 

„1. Prema Direktivama EU, utvrđena je obveza odvajanja biootpada od 2023.g.  

S obzirom na naš centar za gospodarenje otpadom (Kaštijun), na području IŽ-e nije potrebno 
izdvajati biootpad jer se isti obrađuje u samom centru. To znači da nije prihvatljivo odvojeno 
prikupljanje biootpada sa aspekta ekonomičnosti i učinkovitosti cjelokupnog sustava. 

Ovdje se nalazimo u jednoj ''pat poziciji'' s obzirom da nam prema Direktivama EU već sada 
nalažu da se pobrinemo za novi sustav gospodarenja otpadom koji podrazumijeva odvojeno 
prikupljanje otpada, dok se za poslovanje CGO Kaštijun-a to ne isplati.  

Ono što želim pitati je slijedeće: 

U tijeku su prezentacije i informativne aktivnosti od strane 1. Maja Labin d.o.o. 

S obzirom da će se u dogledno vrijeme BIOOTPAD MORATI ODVAJATI, da li ćete već 
sada građane informirati o važnosti i nužnosti stjecanja tih navika, a pored toga i 
osigurati im svu potrebnu komunalnu infrastrukturu za odvojeno prikupljanje otpada?  

I kao potpitanje bi se nadovezala na slijedeće. 

Na Internet stranici 1. Maja nalaze se učestala pitanja i odgovori od kojih je jedno bilo vezano 

upravo za biootpad, a dio odgovora glasi: ''U budućnosti planiramo izgraditi kompostanu na 

lokaciji Cere, a usporedo s time bi korisnicima omogućili odvojeno prikupljanje biootpada.'' 

Da li ta ''budućnost'' podrazumijeva krajnji rok koji nam je dan za prilagodbu, ili 

namjeravate već sada poduzeti određene aktivnosti kako bi se uspješnije prilagodili i 

pripremili na nove uvjete kojima se moramo prilagoditi?“ 

 

 



 

  

ODGOVOR: 

Istarska županija uvjete ograničenja u vezi odlaganja biorazgradivog komunalnog 
otpada planira ispuniti kroz uspostavu i rad CGO Kaštijun na način da je za isti projektiran 
kapacitet i tehnologija prema kojemu se biorazgradivi otpad obrađuje na samom CGO-u u 
bioreaktorskom odlagalištu. Iz tog razloga na području županije nisu izgrađena postrojenja za 
obradu odvojeno prikupljenog biootpada. No, s obzirom na važeće odredbe Zakona o 
održivom gospodarenju otpadom, Planom gospodarenja otpadom RH za razdoblje od 2017. - 
2022. i utvrđene obaveze odvajanja biootpada od 2023. godine, sve jedinice lokalne 
samouprave su kroz donesene Planove gospodarenja otpadom planirale sustav koji 
podrazumijeva odvojeno prikupljanje s ciljem kompostiranja.  

Do tada, sukladno važećoj Direktivi EU (2008/98/EZ), osigurati će se u CGO Kaštijun 
obrada biootpada koji nije odvojen. S obzirom na petogodišnji kapacitet izgrađene plohe 
bioreaktora u Centru, te na vrijeme potrebno za uspostavu sustava gospodarenja odvojeno 
prikupljenog otpada u narednom periodu vezano za tokove otpada i oporabe biootpada 
prilagoditi će se i rad CGO-a. 

Ipak, u cilju sprječavanja nastanka otpada Grad Labin aplicirao je za nabavu 
kompostera, i to za 1.500 komada koji se planiraju podijeliti korisnicima koji to zatraže 
(primarno obiteljske kuće i korisnici koji imaju dovoljno prostora na raspolaganju za upotrebu 
kompostera).   

Ove godine Grad Labin i općine Labinštine započeti će s provedbom informativno-
izobraznog projekta Zelene navike za održivu Labinštinu u sklopu kojeg će i provoditi 
informiranje o važnosti kućnog kompostiranja. U planu je i provođenje pilot projekta 
kompostiranja u višestambenoj zgradi.  

Trgovačko društvo 1.MAJ d.o.o. ima lokacijsku dozvolu i izvedbeni projekt za 
kompostanu na lokaciji Cere, a projekt će biti prilagođen potrebama i financijskim 
mogućnostima. Direktiva EU nalaže da se prilikom donošenja odluke o odvajanju frakcije 
otpada mora izraditi studija izvodljivosti. U tom kontekstu, Odlukom o načinu zbrinjavanja 
miješanog komunalnog otpada i biorazgradivog otpada predvidjeli smo mogućnost realizacije 
projekta kompostane ukoliko se takva solucija pokaže isplativom.  

Poticanjem kućnog kompostiranja vjerujemo da se u velikoj mjeri može smanjiti 
proizvodnja biorazgradivog otpada. Time se može smanjiti i količina otpada koja će se 
obrađivati na ŽGCO Kaštijun, a što za 1.MAJ d.o.o. znači manje troškove poslovanja i time 
manje financijsko opterećivanje korisnika.  

 

S poštovanjem! 
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